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Введение. В статье представлены материалы круглого стола, посвящённого 30-летию отечест-

венной политической регионалистики (в рамках 65-летия Российской ассоциации политической нау-

ки), состоявшегося 14 мая 2021 г. в Мордовском государственном университете. В дискуссии анали-

зируются тенденции, проблемы, достигнутые результаты и перспективы становления и развития суб-

дисциплины «политическая регионалистика» в структуре отечественной политической науки в пери-

од с 1991 по 2021 гг.  

Методы. На методологической основе концепции региональной стратификации политического 

пространства современного общества, концепций регионального политического режима, региональ-

ного политического процесса анализируются потенциал региональной государственной власти, а 

также его особенности в контексте этнокультурного разнообразия в России.  

Основные идеи исследования, полученные результаты и их обсуждение. Этнокультурное разно-

образие рассматривается в качестве одного из фундаментальных элементов регионального политиче-

ского пространства, которому предстоит интеграция в систему региональной публичной власти, вхо-

дящей в единую систему публичной власти России. Исследования показывают наличие нескольких 

концептуальных подходов, несколько альтернативных сценариев интеграции локальной этнокуль-

турной активности в систему регионального политического процесса и региональной публичной по-

литики. Эмпирические исследования выявляют тенденцию активизации значения этнокультурного 

фактора в региональной системе публичной власти. Предметом дискуссии является вопрос о меха-

низмах интеграции сферы локальной этнокультурной активности в структуру регионального полити-

ческого процесса. 

Заключение. Обсуждение показало, что современная отечественная внутриполитическая регио-

налистика нуждается в обновлении своего теоретико-методологического арсенала для того, чтобы 

более точно описывать место фактора этнокультурного разнообразия в системе региональной пуб-

личной власти. 
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Introduction. The article presents the materials of the “round table” dedicated to the 30th anniversary of 

the Russian political regionalism (within the framework of the 65th anniversary of the Russian Association of 

Political Science), held on May 14, 2021 at the Mordovian State University. The discussion analyzes the 

trends, problems, achieved results and prospects for the formation and development of the subdiscipline “po-

litical regionalism” in the structure of domestic political science in the period from 1991 to 2021. 

Methods. On the methodological basis of the concept of regional stratification of the political space of 

modern society, the concepts of the regional political regime, the regional political process, the potential of 

regional state power is analyzed, as well as its features in the context of ethno-cultural diversity in Russia. 

Results. Ethnocultural diversity is considered as one of the fundamental elements of the regional politi-

cal space, which will be integrated into the system of regional public power, which is part of the unified sys-

tem of public power in Russia. The research shows the existence of several conceptual approaches, several 

alternative scenarios for the integration of local ethno-cultural activity into the system of the regional political 

process and regional public policy. Empirical studies reveal a tendency to activate the importance of the eth-

no-cultural factor in the regional system of public power. The subject of the discussion is the question of the 

mechanisms of integration of the sphere of local ethno-cultural activity into the structure of the regional polit-

ical process. 

Conclusion. The discussion showed that modern domestic domestic political regionalism needs to up-

date its theoretical and methodological arsenal in order to more accurately describe the place of the factor of 

ethno-cultural diversity in the system of regional public power. 

Keywords: regional system of public power, ethno-cultural identity, own potential of regional public 

power, regional political regime, regionology, political regionalism, monitoring of ethnopolitical processes in 

the region, examination of state national policy and regional development policy. 
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